
 
 

 

 

Zápis z 98. schůze VV ŠSČR 

Havlíčkův Brod, 22. května 2015 
 

Přítomni: Viktor Novotný, Marek Vokáč, Rostislav Svoboda, Petr Buchníček, Petr Pisk, Petr Záruba, Jiří 

Havlíček, Milan Šindelář 

 

Hosté:  František Štross (generální sekretář ŠSČR), Jan Kolašín (sekretář ŠSČR), Zdeněk Urban 

(předseda RK), Josef Novák (RK), Martin Petr (KMK), Jaroslav Kořínek (místopředseda MKŠS), Michal 

Konopka (manažer reprezentace), Vlastimil Jansa (kapitán reprezentace mužů), David Kaňovský 

(TRM).  

 

1. Zahájení, určení zapisovatele a ověřovatele 
zápisu 

 

Schůzi zahájil v 17:27 předseda V. Novotný. Zapisovatelem byl určen František Štross, ověřovatelem 

Viktor Novotný. 

 

2. Schválení zápisu z 97. schůze VV ŠSČR   
 

Usnesení 98/1: VV ŠSČR schvaluje zápis z 97. schůze VV ŠSČR. 

 

Příloha 1: Zápis z 97. schůze VV 
 

3. Schválení programu 98. schůze VV ŠSČR 
 

  Bod programu Předkladatel 

1 Zahájení, určení zapisovatele a ověřovatele zápisu V. Novotný 

2 Schválení zápisu 97. schůze VV ŠSČR V. Novotný 

3 Schválení programu 98. schůze VV ŠSČR V. Novotný 

4 Zpráva předsedy ŠSČR V. Novotný 

5 Potvrzení usnesení per rollam F. Štross 

6 Zpráva sekretariátu F. Štross 

7 Zpráva předsedy OK F. Štross 

8 Kontrola úkolů F. Štross 



 
 

 

 

9 Zpráva hospodáře R. Svoboda 

10 Zpráva předsedy KMK M. Šindelář 

11 Změna webu ŠSČR J. Havlíček 

12 Zpráva předsedy KM J. Havlíček 

13 Zpráva předsedy TMK M. Vokáč 

14 Mitropa Cup 2016 M. Vokáč 

15 Zpráva předsedy STK P. Záruba 

16 Zpráva předsedy LK V. Novotný 

17 Zpráva KR P. Harasimovič 

18 Zpráva delegáta FIDE P. Pisk 

19 tht Extraliga družstev P. Pisk 

20 Různé   

21 Závěr   

 

Usnesení 98/2: VV ŠSČR schvaluje program 98. schůze VV ŠSČR.  

4. Zpráva předsedy ŠSČR 

Zprávu předsedy uvedl V. Novotný. 

Novinky ze sportovního prostředí 

Účastnil jsem se Pléna Českého olympijského výboru a Valné hromady ČUS. Na obou akcích vystoupil 

i ministr Marcel Chládek, který představil základní teze nové koncepce podpory sportu, která vychází 

především z návrhu ČUS a obsahuje i řadu nových programů. Zásadní je především požadavek na 

navýšení rozpočtu státu na sport, na příští rok žádá ministr dvojnásobek současného rozpočtu, tedy 

cca 6 miliard Kč. K podpoře tohoto požadavku vyzval celé sportovní prostředí. Více peněz znamená 

pak i větší tlaky na jejich dělení, znepokojující pro nás mohou být snahy na ještě větší zdůraznění 

významu olympijských sportů, přičemž už dnes je účast na OH hodnocena ve 3 ze 4 kritérií určující 

pořadí sportů v ČR a dotace na reprezentaci.  

To vyplývá i z podrobného rozboru, který přikládám na základě účasti na oponenturách na MŠMT. 

ŠSČR se musí přizpůsobit systému, který má stát nastaven, pokud nechce o státní zdroje přijít. 

K tématu financování sportu proběhla 21. května debata v televizním pořadu Máte slovo s M. 

Jílkovou za účasti ministra školství Marcela Chládka, předsedy ČOV Jiřího Kejvala, předsedy 

poslaneckého podvýboru pro mládež a sport Jiřího Holečka, šéftrenéra Českého svazu ledního hokeje 

Slavomíra Lenera a dalších.   

Komise neolympijských sportů pak připravuje na červen první seminář neolympijských sportů. 

http://www.denik.cz/ostatni_sport/ceska-unie-sportu-planuje-nove-sidlo-uz-nema-dluhy-a-chladek-prida-miliardy-20150425.html
http://www.ceskatelevize.cz/porady/10175540660-mate-slovo-s-m-jilkovou/215411030520019/video/
http://www.ceskatelevize.cz/porady/10175540660-mate-slovo-s-m-jilkovou/215411030520019/video/


 
 

 

 

 

Různé 

Krom ověřování a sepisování zápisů jsem se věnoval situaci v Pražském šachovém svazu (rezignace 

předsedy A. Šimečka, spory kolem využití prostředků na KTCM), vyhlášení konkurzu na nového 

zaměstnance, jednání s Probační a mediační službou za účelem umožnění výkonu obecně 

prospěšných prací v ŠSČR, zadání nového webu, přípravě Mitropy 2016, grantovému řízení a situaci 

v KMK, propagaci MČR mužů a žen, pomoci s uspořádáním MČR družstev v rapidu a blesku v Liberci, 

námětům pro koncepci soutěží (STK), problémům kolem zápočtu na FRL, smlouvě s M. Šmajzrem či 

zřízení Klasifikační subkomise pod křídly Organizační komise. 

 

Usnesení 98/3:  VV ŠSČR bere na vědomí zprávu předsedy. 

 

 

5. Potvrzení hlasování per rollam 

VV ŠSČR potvrzuje hlasování učiněná per rollam: 

Usnesení 98/4: VV ŠSČR schvaluje zápis z 96. schůze VV ŠSČR. 

Usnesení 98/5: VV ŠSČR schvaluje předloženou zadávací dokumentaci webu ŠSČR. 

6. Zpráva sekretariátu 
 

F. Štross předložil zprávu sekretariátu za uplynulé období. 

 

Hlavní náplně práce uplynulého období mimo běžnou agendu: 

Byl vypsán konkurz na sportovního sekretáře ŠSČR s uzávěrkou 15. 6. 2015. Zatím se přihlásili 2 

zájemci. 

Na konci dubna proběhla na pražském sekretariátu ŠSČR kontrola z Pražské správy sociálního 

zabezpečení. Až na pár drobností, které byly obratem napraveny, bylo vše ze strany ŠSČR v pořádku. 

Šachový svaz Plzeňského kraje zaslal všechny potřebné dokumenty k zapsání do veřejného rejstříku 

jako pobočný spolek ŠSČR. Ve spolupráci s právním oddělením ČUS byla žádost odeslána na Městský 

soud v Praze a čeká se na vyřízení. 

Proběhla registrace českých týmů na Mitropa Cup 2015. 

http://www.chess.cz/www/aktuality/aktuality-ze-sezony-2014-2015/aktuality-z-domova/konkurz-na-sportovniho-sekretare-sscr.html


 
 

 

 

Na Evropský klubový pohár bylo přihlášeno družstvo 1. Novoborský ŠK. 

Byly osloveni zájemci o tvorbu webu s novou zadávací dokumentací, všichni 4 potvrdili zájem 

(TOVÁRNA.CZ, NetWings, Inizio, Ateliér Dokument). 

Na fóru webu chess.cz bylo založeno diskuzní téma k dlouhodobé koncepci práce s mládeží v ŠSČR. 

Na webu byla aktualizována sekce soutěže a reprezentace a odstraněny nefunkční odkazy na 

metodické materiály (úkol z Konference). 

Na FIDE byly kladně vyřízeny žádosti Martina Hollana, Josefa Havelky, Davida Vichnara a Jakuba 

Rabatina o přidělení titulu FM. 

Pro členy VV a hosty 98. schůze VV v Havlíčkově Brodě bylo zajištěno ubytování v hotelu Slunce. 

Na MČR mužů a žen byla zapůjčena kabeláž k elektronickým šachovnicím. 

K 31. 5. 2015 vyprší zmocnění F. Štrosse k samostatnému jednání za ŠSČR. V příloze je návrh na 

prodloužení tohoto zmocnění od 1. 6. 2015 do 31. 5. 2016. 

Usnesení 98/6: VV ŠSČR zmocňuje Františka Štrosse samostatným jednáním za ŠSČR v období 1. 6. 

2015 až 31. 5. 2016. 

 

Usnesení 98/7: VV ŠSČR bere na vědomí informace ze sekretariátu. 

7. Zpráva předsedy OK  
 

F. Štross informoval o zprávě Organizační komise. 

 

Organizační komise schválila přijetí nového oddílu ŠK Rajnochovice do ŠSČR. 

Na konci dubna bylo vystaveno a rozesláno na oddíly celkem 510 faktur. K 15. 5. 2015 bylo uhrazeno 

205 faktur, do konce května ještě zbývá uhradit 305 faktur.  Doplnit splatnost. 

K 15. 5. 2015 bylo uskutečněno zatím 22 přestupů, podrobnosti v příloze. 

Usnesení 98/8:  VV ŠSČR zřizuje v rámci Organizační komise Klasifikační subkomisi, jmenuje 

předsedou subkomise Martina Šmajzra a členy Jana Kolašína, Jana Paukerta a Jiřinu Prokopovou. 

http://db.chess.cz/clen.php?oid=80594&onazev=%C5%A0K%20Rajnochovice


 
 

 

 

 

Usnesení 98/9: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu předsedy OK. 

Příloha 2: Přestupy k 15. 5. 2015 

8. Kontrola úkolů 
 

F. Štross informoval o průběžném plnění úkolů. 

 

Usnesení 98/10: VV ŠSČR bere na vědomí kontrolu úkolů. 

 

 9. Zpráva hospodáře  
 

R. Svoboda ústně podal svou zprávu. 

Byly podepsány smlouvy s AVE kontaktem ohledně pořadatelství ME mládeže a MS seniorů 2016, 

byla podepsána smlouva o poskytnutí dotace z programu V se SKŠ, byla podepsána smlouva o 

poskytnutí dotace z programu IV s Tatranem Poštorná (druhý příjemce dotace ŠK Staré Město 

smlouvu zatím nepodepsal). V jednání je uzavření smlouvy s M. Šmajzrem ohledně softwaru pro 

zpracování podkladů na výpočet LOK. 

Jsou dokončeny práce na 2. doplněném vydání Metodiky. Knížka půjde počátkem června do tisku. 

V. Novotný informoval o jednání na Plénu ČOV s Janou Janotovou, zástupkyní ČOV v Bruselu. Nové 

programové období 2014-2020 je i výzvou pro sportovní organizace. Máme zhruba půl roku na 

přípravu projektů spolufinancovaných z evropských peněz. To se netýká jen ŠSČR, ale celého 

šachového prostředí. Problémem je, že na tuto činnost nemáme v současné chvíli nikoho, kdo by se 

tomu věnoval. 

P. Záruba doplnil, že s těmito projekty realizovanými za evropské peníze je enormní množství práce a 

administrativy a jedinou možností pro ŠSČR je spolupráce s nějakou firmou, která se na tuto činnost 

specializuje. 

Usnesení 98/11: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu hospodáře. 

 

Úkol 98/1:  Předložit nápady, jaký projekt by se dal realizovat za evropské peníze – všichni. 

 

Příloha 3: Erasmus, obecné informace a výzva 

 

http://www.olympic.cz/upload/files/9atieres3o-Strucne-shrnuti-pripravy-Evropskeho-financovani-pro-obdobi-2014-sport.pdf


 
 

 

 

10. Zpráva předsedy KMK 
 

Zprávu KMK předložil Milan Šindelář. 

 

Do  Grantového řízení na popularizaci šachu s uzávěrkou 30. dubna se přihlásilo celkem 11 subjektů 

s jedenácti projekty. Celkem dosáhly žádosti výše téměř 550.000,-Kč.  KMK žádosti zaevidovala a 

rozeslala uchazečům mail, potvrzující přijetí.  

Rozeslala žádosti členům Hodnotící komise, kterou následně svolala. Hodnotící komise se sešla dne 

13. 5. 2015 v téměř v plném složení (omluven pouze J.Satranský, který však dodal svá stanoviska a 

návrhy mailem). Na základě konsensu navrhuje Hodnotící komise  VV přidělit granty jednotlivým 

projektům takto - viz příloha Zpráva hodnotící komise.  

Zároveň došlo ke schůzce KMK, kde byl probírán výhled letošního roku a personální změna na místě 

předsedy KMK. Její současný předseda konstatuje, že díky nastalému jinému pracovnímu převytížení 

mu již nevybývá čas pro práci pro svaz tak, aby se mu mohl věnovat v alespoň dostatečné míře. Proto 

KMK navrhuje, aby se novým předsedou KMK stal Martin Petr, který je s tímto srozuměn. Aby byla 

kontinuita zachována, současný předseda zůstane členem KMK. 

KMK zřídila mail adresu kmk@chess.cz. Na ni by měla od jmenování nového předsedy KMK směrovat 

veškerá korespondence VV ŠSČR.  

KMK zpracovala monitoring za duben 2015 (příloha). 

Předseda KMK upozorňuje VV na končící smlouvu s Bison&Rose a navrhuje její prodloužení o další 

rok. VV požaduje nejprve zhodnotit přínosy spolupráce, eventuelně doladit smlouvu podle aktuálních 

potřeb. 

Usnesení 98/12: VV ŠSČR bere na vědomí rezignaci Milana Šindeláře na funkci předsedy KMK a člena 

VV ŠSČR k 31. 5. 2015. 

 

Usnesení 98/13: VV ŠSČR jmenuje od 1. 6. 2015 Martina Petra do funkce předsedy KMK. 

Usnesení 98/14: VV ŠSČR schvaluje předložený návrh Hodnotící komise pro přidělení financí 
jednotlivým projektům v rámci Otevřeného grantového řízení na projekty popularizující šachy 2015. 
 

Usnesení 98/15: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu předsedy KMK. 

 

Úkol 98/2: Vypořádat se se zájemci o grant na popularizaci šachu, dle instrukcí Petra Součka - 

sekretariát. 

 

mailto:kmk@chess.cz


 
 

 

 

Příloha 4: Zpráva hodnotící komise 

 

Příloha 5: Tabulka žádostí o grant 

Příloha 6: Monitoring šachu duben 2015 

11. Změna webu ŠSČR 
 

O aktuální situaci s výběrovým řízením na změnu webu ŠSČR informoval J. Havlíček. 

 

Výběrová komise ve složení Jiří Havlíček, Jan Lamser a Jan Kolašín konzultovala došlé nabídky na 

dodání nového webu ŠSČR. Došlé nabídky jsou ve výši 276.000,- Kč, 346.000,-Kč a 347.540,-Kč. 

Výběrová komise dospěla k názoru, že výše nabídek neodpovídá námi požadovanému rozsahu prací. 

Poslední společnost zaslala nabídku ve výši 140.000,-Kč, avšak bez grafického návrhu a přesné 

specifikace prací. 

Výběrová komise doporučuje kontaktovat oslovené firmy, zda správně pochopily zadání a 

nepřehodnotily své nabídky. 

Také by bylo užitečné poptat se v dalších firmách, abychom se ujistili o přiměřenosti nabídek. 

Usnesení 98/16: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu o změně webu ŠSČR. 

Úkol 98/3: Ověřit přiměřenost nabídek na změnu webu ŠSČR – J. Havlíček. 

 

 12. Zpráva předsedy KM 
 

Zprávu předsedy KM okomentoval J. Havlíček. 

 

Ve dnech 9. - 10. května 2015 proběhlo v Klatovech MČR mládeže do 8 let. V kategorii hochů zvítězil 

Marek Koršinskij (OAZA Praha) a v kategorii dívek Marie Vavřínková (Lokomotiva Brno). 

Na konkurz MČR 2015 v rapid šachu se v řádném termínu nikdo nepřihlásil. Termín konkurzu byl 

proto prodloužen a v současné době naznačili zájem dva pořadatelé. 

Nadále probíhá diskuze kolem dlouhodobých soutěží mládeže. Po schválení tříúrovňové koncepce na 

rozšířené KM ŠSČR v září 2014 a většinou pozitivních reakcí od představitelů KM KŠS (až na počet 

družstev ve skupině – ne 8, ale 10) na materiál vypracovaný panem Jiřím Kalužným, dochází naopak 

k negativním reakcím od vedoucích družstev. Ti mají pocit, že je vše v pořádku a odmítají změny. 



 
 

 

 

Z tohoto důvodu zpracoval předseda KM ŠSČR materiál „Zamyšlení“, kde se dotýká jak problémů 

turnajů jednotlivců, tak soutěží družstev. Materiál má motivovat funkcionáře se zamyslet nad tím, 

zda změny jsou opravdu třeba a naznačuje i možné řešení. Dále zdůrazňuje význam vážných partií pro 

mládež.  

Usnesení 98/17: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu předsedy KM ŠSČR. 

Příloha 7: Zamyšlení nad reformami soutěží mládeže 

 13. Zpráva předsedy TMK 
 

M. Vokáč přednesl zprávu TMK. 

 

Reprezentační úsek 

Soustředění reprezentace žen proběhlo 23. - 26. 4. 2015 ve Hrubé Vodě u Olomouce. Zpráva 

reprezentačního trenéra žen v příloze 1. Probíhá doúčtování nákladů soustředění. 

 

Mitropa cup 2016 

Samostatný bod - zprávu podává Michal Konopka – viz přílohy 3. 

Michl Konopka odvedl při zpracování zprávy velký objem práce včetně návštěv většiny nabízených 

hotelových objektů. Proto navrhuji schválit pro Michala Konopku mimořádnou odměnu ve výši 5.000 

Kč. 

Mládež 

Zprávu za reprezentační úsek mládeže podává RTM David Kaňovský – viz příloha. 

 

Navrhuje rozpočtovou položku V10.11 Motivační smlouvy s talenty využít takto: 

63.000 Kč smlouva s Nguyen Thai Dai Vanem, dále částkou 15.000 Kč posílit položku V3.5 MEJ 

družstev, částkou 12.000 Kč posílit položku V5.3 Soustředění do 18 let a částkou 10.000 Kč posílit 

položku V3.4 Rezerva pro extra hráče pro MS/ME mládeže. 

VV ŠSČR nesouhlasí a trvá na tom, aby tato položka připadla skutečně talentům a nedrobila se i na 

jiné účely. 

V projektu KTCM zaslali požadované materiály v předepsaném termínu manažeři 6 krajů. Jejich 

materiály jsou v současnosti studovány. 

Úsek vzdělávání trenérů 

Na konferenci trenérů v sobotu 23. 5. 2015 v Havlíčkově Brodě je momentálně přihlášeno 34 

účastníků. Předběžný rozpočet konference v příloze. 



 
 

 

 

 

Do Koncepce vzdělávání trenérů schválené na 96. Schůzi VV ŠSČR se bohužel vloudila chyba, nebyla 

opravena délka doškolení u trenérů III třídy. 

 

Současný text: 

U III třídy se absolvuje doškolení v rozsahu 14 hodin (zaměření hlavně na novinky a nejasnosti), 

závěrečné zkoušky však nutno absolvovat v plném rozsahu. 

je potřeba nahradit textem 

U III třídy se absolvuje doškolení v rozsahu 8 hodin  (zaměření hlavně na novinky a nejasnosti).  

V příloze je kompletní text opravené verze Koncepce vzdělávání trenérů. 

Výsledky oponentury programu I MŠMT 

V. Novotný představil zprávu z oponentury programu I MŠMT, viz příloha. ŠSČR bude muset změnit 

svůj postoj k reprezentačním akcím a přizpůsobit se pravidlům MŠMT, aby obstál v konkurenci 

ostatních sportů. 

 

M. Vokáč se k závěrům z oponentury staví skepticky a je proti tomu, aby úřad diktoval, které soutěže 

jsou důležité, a které ne (např. olympiáda družstev se má dle MŠMT/NKÚ započítávat jen jako 

kvalifikační soutěž, protože nemá oficiální název MS družstev).  

 

Usnesení 98/18: VV ŠSČR schvaluje opravené znění Koncepce vzdělávání trenérů ŠSČR. 

Usnesení 98/19: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu předsedy TMK ŠSČR. 

Úkol 98/4: Přepracovat návrh na využití rozpočtové položky V10.11 (motivační smlouvy s talenty) – 

TMK. 

Úkol 98/5: Vypracovat přehled za 2013-2015 s výpočtem bodů úspěšnosti – TMK.  

 

Úkol 98/6: Udržovat přehled úspěšnosti – sekretariát. 

 

Úkol 98/7: Doplnit databanku soutěží na MŠMT – sekretariát ve spolupráci s TMK, SŠP a SKŠ. 

 

Úkol 98/8: Zaslat dotazy z přílohy č. 11 na MŠMT – V. Novotný a sekretariát. 

 

Úkol 98/9: Zvážit vznik ME družstev v rapidu/blesku jako soutěže ECU, které by se mohl ŠSČR na 

začátku organizačně ujmout – P. Pisk. 



 
 

 

 

 

Příloha 8: Zpráva ze soustředění ženské reprezentace 2015 

Příloha 9: Zpráva z oponentury - V. N. 

Příloha 10: Zpráva RTM 

Příloha 11: Koncepce vzdělávání trenérů – opravená verze 

14. Mitropa Cup 2016 
 

Zprávu k výběru pořadatele Mitropa Cupu 2016 předložil Michal Konopka. 

 

Na minulé schůzi VV jsem byl vybrán, abych zhodnotil nabídky uchazečů o pořadatelství Mitropy 

v roce 2016. Zrekapituluji uchazeče: hotel Harmony, Špindlerův Mlýn, navrhovatel Michal Konopka, 

hotel Palcát, Tábor, navrhovatel Marek Vokáč, hotel Olympik, Praha, navrhovatel AVE Kontakt, hotel 

Černigov, Hradec Králové, navrhovatel AVE Kontakt, hotel Flora, Olomouc, navrhovatel Petr 

Buchníček, hotel Baltaci, Zlín, navrhovatel Rostislav Svoboda, hotel Moskva, Zlín, navrhovatel 

Rostislav Svoboda, a hotely Faust a Česká Koruna/děčínský zámek, Děčín, navrhovatel Vlastimil 

Sejkora. 

Všechny lokality jsou vhodné k uspořádání této akce, vybrané hotely v různé kvalitě od tří do pěti 

hvězdiček. Původní nabídky, které jsme měli k dispozici, byly spíše orientační a nesourodé. Proto byl 

prvním krokem výběr jasných jednotných kritérií, aby se nabídky daly porovnat. Všichni uchazeči mi 

v tomto vyšli vstříc, komunikace byla velmi dobrá a brzy jsme zjistili všechny potřebné údaje.  Za 

pozitivní považuji to, že se při jednání o nabídkách podařilo většinu z nich zlevnit a zlepšit. Zároveň 

byl prostor vyladit některé detaily, jako např. velikost a vhodnost hracích sálů, rozsah občerstvení při 

partiích, zajištění parkování pro účastníky atd. 

V této fázi jsem vyřadil z výběru hotel Harmony, Špindlerův Mlýn. Tento čtyřhvězdičkový hotel již byl 

na minimu svých cen a mohl dále zlevnit jen na úkor kvality – výměnou sálů (místo Kongresového 

sálu, 525m2, s nabídkou pronájmu za 108 000Kč, Modrý salonek, 116m2, který bychom dostali 

zdarma, Jeho rozměry ale nevyhovují). Zároveň by zde byly potíže s pořadatelským zajištěním a 

logistikou. 

Výsledky srovnání nabídek jsou v přiložené tabulce. Ceny jsou uvedeny s DPH, jsou konečné. 

Upozorňuji, že tabulka je srovnávací, v praxi může být počet účastníků jiný. Byla koncipována na 80 

účastníků (60 na dvojlůžkových pokojích, 20 na jednolůžkových pokojích). Cena za účastníka na 

trojlůžkovém pokoji s plnou penzí byla ve většině případů shodná, proto nebyly „trojlůžáky“ do 

srovnávací nabídky zahrnuty.  



 
 

 

 

Oslovil jsem i všechny kandidáty s požadavkem na vyčíslení nákladů na organizaci. Především se 

jednalo o honoráře organizačního týmu, předpokládám, že náklady na rozhodčí a onliny budou stát 

všude přibližně stejně (rozdíly mohou být v ceně ubytování a stravy pro rozhodčí, podle hotelu).  Ve 

velké většině se i náklady na organizační týmy pohybovaly okolo částky 30 000Kč. Zlín se odměny za 

organizaci dokonce zřekl. 

V této souvislosti připomínám děčínskou nabídku, kde je pod legendou "Marketing, propagace, 

tlumočník, poháry pro vítěze + rezerva" částka 69 000Kč. Jak jsem si vyjasnil s V. Sejkorou, v této 

částce je zahrnuta i odměna pro organizační tým (30 000Kč). Další náklady se ale mohou vyskytovat i 

u ostatních, je zde například uvažováno i o pojištění akce. Marketing a propagaci by jistě mohl v rámci 

možností zvládnout sekretariát. 

Dále jsem postupně navštívil všechny kandidující hotely, kde jsem jednal většinou za přítomnosti 

navrhovatelů se zástupci hotelů.  Kontrolovala se kvalita ubytování, sálů, upřesňovali se případné 

termíny akce. I v této fázi došlo k cenové úpravě některých nabídek.  V další příloze naleznete krátké 

zprávy ze všech míst a jejich stručnou charakteristiku. 

Všechny vybrané hotely mají dostatečné internetové pokrytí, jak v hracích sálech, ze kterých bude 

přenášen online, tak na pokojích.  

Po absolvování návštěv jsem se rozhodl, že nebudu hodnotit hotel Moskva, Zlín. Hotel má sice 

bohatou šachovou tradici, nicméně v současné době je v rekonstrukci. Budoucí pokoje jsme viděli jen 

ve vizualizaci. Sály jsme navštívili, ale i zde proběhne rekonstrukce. Prozatímní ceny byly o něco vyšší, 

než u ostatních nabídek. Nepochybuji o tom, že po rekonstrukci hotelu bude jeho úroveň velmi 

dobrá, jistě zde proběhne ještě celá řada šachových turnajů, ale v tomto výběrovém řízení máme 6 

dalších vyrovnaných a kvalitních nabídek a nevidím důvod, proč by je měl hotel Moskva předběhnout. 

Mohu zodpovědně prohlásit, že pokud by se Mitropa 2016 uspořádala v kterékoliv z šesti zbývajících 

lokalit, nebude to chyba. Všude je velmi dobrá připravenost, vypilované detaily a ochota akci provést. 

Kritizovat něco je zde obtížné, protože všechny zbývající nabídky jsou na patřičné úrovni. Rozhodují 

spíše maličkosti a nadhodnoty, které mohou organizátoři nabídnout.  

Jako nejlepší nabídku s přihlédnutím ke kvalitě a ceně hodnotím tu od zlínského hotelu Baltaci.  

Účastníkům poskytne komfort a výborné podmínky ke hře a velmi důstojně by reprezentoval Českou 

republiku.  Na další místo bych zařadil nabídku z Děčína, která je cenově výhodná a vysoce hodnotím 

možnost hrát v krásných prostorách na zámku. Odpovídá také duchu pořádání Mitropy a snaze 

ukázat něco pěkného zahraničním účastníkům. Dále bych se přimlouval za nabídku AVE Kontaktu 

z hotelu Olympik, která také nabízí výborný poměr kvalita – cena. Podrobněji se o těchto nabídkách 

zmiňuji v jednotlivých zprávách. Doporučuji VV vybrat pořadatele příštího ročníku Mitropy z těchto 

uchazečů, kteří se mi zdají o krůček lepší než konkurence. 



 
 

 

 

Vzhledem k tomu, že zástupci kandidujících hotelů věnovali svým nabídkám velkou pozornost, snažili 

se je vylepšovat a zlevňovat, bych chtěl požádat, aby byly do hotelů, které neuspějí, zaslány dopisy (či 

maily) s poděkováním a oznámením výsledku. 

Zároveň bych chtěl poděkovat Marku Vokáčovi, Petru Buchníčkovi, Vlastimilu Sejkorovi, Rostislavu 

Svobodovi a Petru Laušmanovi , kteří věnovali svým nabídkám hodně času a úsilí, za spolupráci. 

Na poslední chvíli přibyl do seznamu hotelů ještě liberecký Hotel Babylon, kde rovněž proběhla 

inspekce. 

Ve dvojkolovém hlasování postoupily do druhého kola pražský Hotel Olympik a liberecký Hotel 

Babylon. Z těchto dvou hotelů dostal více hlasů Hotel Olympik. 

Usnesení 98/20: VV ŠSČR schvaluje Hotel Olympik jako místo konání Mitropa Cupu 2016. 

Usnesení 98/21: VV ŠSČR schvaluje mimořádnou odměnu pro Michala Konopku za zpracování zprávy 

v rámci přípravy soutěže Mitropa 2016 ve výši 3.000 Kč. 

Úkol 98/10: Napsat děkovný dopis všem hotelům za zpracování nabídky a vstřícnost – sekretariát. 

 

15. Zpráva předsedy STK 
 

O zprávě STK informoval P. Záruba. 

 

Právě se dohrává MČR mužů a žen v Havlíčkově Brodě. Ve Znojmu se začátkem května konalo MČR 

žen v rapid šachu. Mistryní pro rok 2015 se stala WGM Sikorová Olga. Zároveň s tímto MČR 

pokračovala GP v rapid šachu, kdy jeden turnaj se hrál společně s MČR žen v rapid šachu a další se 

odehrál v Ústí nad Labem. 

  

S ohledem na to, že se GP již blíží ke konci a je nutné vydat rozpis soutěže pro další ročník, který 

skončí v roce 2016, je nutné zavázat rozpočet pro rok 2016 částkou 25 000,- Kč na cenový fond GP. 

STK aktuálně připravuje dokumenty (Termínový kalendář, Rozpisy Extra, 1. a 2. ligy 2015, statut 

Vedoucího soutěže ŠSČR, změny SŘ) pro rozšířenou STK, která proběhne 24. 5. 2015. 

 

V termínu 3. a 4. října se bude v Liberci pořádat MČR v bleskovém a rapid šachu družstev. Je potřeba 

s pořadateli co nejdříve vytvořit smlouvu. 

 

Usnesení 98/22: VV ŠSČR schvaluje zavázání rozpočtu pro rok 2016 částkou 25 000,- Kč na cenový 

fond GP v rapid šachu 15/16. 

 



 
 

 

 

Usnesení 98/23: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu předsedy STK 

 

Úkol 98/11: Vytvořit smlouvy s pořadateli MČR v bleskovém a rapid šachu družstev – sekretariát. 

 

16. Zpráva předsedy LK  

Zprávu předsedy LK ústně podal V. Novotný. 

 

LK pracuje na restech, jde to ale pomaleji, než bych si představoval. V průběhu května se také 

zabývala odstoupením předsedy Pražského šachového svazu A. Šimečka a otázkou, zda VV může 

legislativně fungovat bez svého předsedy (s kladným závěrem), a dále dotazem Organizační komise 

ohledně přesné definice cizince (na základě existence vícero rating listů FIDE). 

 

Usnesení 98/24: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu předsedy LK. 

 

17. Zpráva KR   

Zprávu KR zaslal P. Harasimovič. 

KR aktualizovala minimanuál k digitálním hodinám a rozšířila jej o nový typ hodin DGT 3000. Nová 

verze minimanuálu budu v nejbližších dnech zveřejněna na webu ŠSČR. 

Po skončení ligových soutěží družstev opustil komisi na vlastní žádost Jaromír Skála, který byl řádným 

členem komise poslední cca 3 roky, během nichž udělal v rámci agendy KR obrovský kus práce a byl 

pro náš tým neocenitelnou pomocí. Vyzdvihl bych především dominantní podíl na delegaci 

rozhodčích pro ligové soutěže družstev (např. v uplynulé sezóně byli nasazeni rozhodčí na téměř 600 

utkání) a správu těchto delegací během ligové sezóny. Za jeho práci pro komisi mu patří velký dík. 

Komise nadále pracuje ve čtyřčlenném složení, hledání náhrady za J. Skálu se věnuje předseda. 

Usnesení 98/25:  VV ŠSČR bere na vědomí zprávu Komise rozhodčích a děkuje J. Skálovi za jeho 

činnost pro ŠSČR. 

18. Zpráva delegáta FIDE 

Zprávu delegáta FIDE ústně přednesl Petr Pisk. 

Od 1. do 9. září se v Abu Dhabi uskuteční kongres FIDE. Federace mohou zaslat návrhy do programu 

nejpozději 3 měsíce před začátkem kongresu. FIDE nehradí delegátům žádné náklady, ty budou 

přibližně 25.000 Kč.  



 
 

 

 

V Praze se konala schůze Technické komise FIDE. 

ECU kongres se uskuteční v Baru v Černé Hoře v termínu od 7. do 11. října. Federace mohou zaslat 

návrhy do programu nejpozději 3 měsíce před začátkem kongresu.  

ECU plánuje z iniciativy Z. Azmajparašviliho spojit organizaci ME mládeže a ME žen z důvodu nezájmu 

organizátorů a pořádání ME žen. 

P. Pisk bude působit v roli ředitele turnaje na Evropském klubovém poháru v Makedonii.  

Usnesení 98/26: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu delegáta FIDE. 

Úkol 98/12: ZasIat na FIDE nesouhlas s novými pravidly na zápočet, především K40 pro mládež – 

Klasifikační subkomise. 

 

19. tht Extraliga družstev 

P. Pisk předložil návrh rozpočtu tht Extraligy družstev 2015/2016 (využití příspěvku tht). Dohodnuto, 

že bude vyplaceno vše slíbené, ale rozpočet se musí přepracovat. 

Úkol 98/13: Inovovat pravidla ohledně odměňování za zprostředkování sponzoringu – V. Novotný. 

 

20. Různé 
 

MČR v bleskovém šachu 2015 

P. Pisk projevil předběžný zájem o organizaci MČR v bleskovém šachu za stejných podmínek jako 

v předešlých letech. Hrálo by se opět v brněnském AS Clubu v předběžném termínu 19. 12. 

 

Termín a místo 99. schůze VV 

Příští schůze VV se dle schváleného Plánu práce uskuteční 23. června v Praze. 

 

21. Závěr 
 

V. Novotný poděkoval všem za účast a vytrvalost při jednaní a ukončil schůzi v 0:20. 

 

 

.....................................          ..................................... 

Zapsal:  František Štross                                     Ověřil: Viktor Novotný 



 
 

 

 

 

                                                                              

Soupis nových úkolů: 

Úkol 98/1:  Předložit nápady, jaký projekt by se dal realizovat za evropské peníze – všichni. 
Úkol 98/2: Vypořádat se se zájemci o grant na popularizaci šachu, dle instrukcí Petra Součka - 
sekretariát. 
Úkol 98/3: Ověřit přiměřenost nabídek na změnu webu ŠSČR – J. Havlíček. 
Úkol 98/4: Přepracovat návrh na využití rozpočtové položky V10.11 (motivační smlouvy s talenty) – 
TMK. 
Úkol 98/5: Vypracovat přehled za 2013-2015 s výpočtem bodů úspěšnosti – TMK.  
Úkol 98/6: Udržovat přehled úspěšnosti – sekretariát. 
Úkol 98/7: Doplnit databanku soutěží na MŠMT – sekretariát ve spolupráci s TMK, SŠP a SKŠ. 
Úkol 98/8: Zaslat dotazy z přílohy č. 11 na MŠMT – V. Novotný a sekretariát. 
Úkol 98/9: Zvážit vznik ME družstev v rapidu/blesku jako soutěže ECU, které by se mohl ŠSČR na 
začátku organizačně ujmout – P. Pisk. 
Úkol 98/10: Napsat děkovný dopis všem hotelům za zpracování nabídky a vstřícnost – sekretariát. 
Úkol 98/11: Vytvořit smlouvy s pořadateli MČR v bleskovém a rapid šachu družstev – sekretariát. 
Úkol 98/12: ZasIat na FIDE nesouhlas s novými pravidly na zápočet, především K40 pro mládež – 

Klasifikační subkomise. 

Úkol 98/13: Inovovat pravidla ohledně odměňování za zprostředkování sponzoringu – V. Novotný. 
 
Přílohy: 
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Příloha 2: Přestupy k 15. 5. 2015 
Příloha 3: Erasmus, obecné informace a výzva 
Příloha 4: Zpráva hodnotící komise 
Příloha 5: Tabulka žádostí o grant 
Příloha 6: Monitoring šachu duben 2015 
Příloha 7: Zamyšlení nad reformami soutěží mládeže 
Příloha 8: Zpráva ze soustředění ženské reprezentace 2015 
Příloha 9: Zpráva z oponentury - V. N. 
Příloha 10: Zpráva RTM 
Příloha 11: Koncepce vzdělávání trenérů – opravená verze 
 

 

 
 

 

 

 

 


